
COMUNICAT 
cu privire la şedinţa Consiliului de Mediere din data de 

- 17 februarie 2007 - 
 

In data de 17.02.2007 a avut loc şedinţa lunară ordinară a Consiliului de Mediere constituit în 
baza legii nr.192/ 2006. 

Din partea Ministerului de Justiţie au participat: Laura Ivanovici, consilier juridic, Direcţia 
Afaceri Europene. 
 

A fost adoptată următoarea ordine de zi: 
1. Sediu – prezentarea stadiul în care se află demersurile şi variante 
2. Discutare şi adoptare cod etic şi deontologic 
3. Discutare şi adoptare regulament de răspundere disciplinară 
4. Discutare şi adoptare Regulament de Organizare şi Funcţionare 
5. Diverse 

 
S-a hotărât ca şedinţa să fie condusă de următorul membru stabilit în ordine, respectiv Arin 

Avramescu, iar secretariatul să fie asigurat de Cornel Loghin.  
 
 Se discută punctul 1 din Ordinea de zi, respectiv despre Sediul Consiliului de Mediere. 
 Laura Ivanovici a adus la cunoştinţă faptul că Ministerul de Justiţie a primit de la RAPPS un 
răspuns negativ referitor la adresa prin care solicita un sediu pentru Consiliul de Mediere. Cu toate 
acestea, dna Ministru a revenit la adresă şi speră să obţină un sediu pentru Consiliu. Din păcate, nu 
poate fi estimat nici dacă va fi obţinut acest sediu din disponibilul RAPPS, şi nici cât timp poate dura 
până la o eventuală rezolvare a situaţiei. 
 Arin Avramescu a prezentat două variante pentru spatii care pot fi obţinute de Consiliul de 
Mediere de pe piaţa privată, în condiţii mai avantajoase. 
 O variantă este un spaţiu în Bdul Ana Ipătescu, dar care dispune de o suprafaţă de aproximativ 
50 mp. O a doua variantă este un spaţiu de aproximativ 200 mp într-un imobil situat în str. Batiştei nr. 
16A, sector 2, Bucureşti. Imobilul aparţine Asociaţiei foştilor Deţinuţi Politici. 
 În urma discuţiilor de analiză, a fost adoptată Hotărârea nr.2/ 17.02.2007 a Consiliului de 
Mediere. 
 
 Se discută punctul 5 pe Ordinea de zi, Diverse. 

Intervenţia dnei Laura Ivanovici. 
 În urma discuţiilor purtate în cadrul Ministerului de Justiţie cu dna Bîrlă şi dna Belegante a 
adus la cunoştinţa Consiliului de Mediere următoarele aspecte: 

- pot fi finalizate demersurile pentru alocarea fondurilor din partea Ministerului de Justiţie;  
- pentru aprobarea Bugetului avem nevoie de  

- Cerere din partea Consiliului de Mediere adresată Ministrului Justiţiei prin care 
solicităm alocarea bugetului conform art.71, alin3. din Legea 192/ 2006 

- notă de fundamentare pe capitole de buget pentru sumele solicitate 
- bugetul întocmit pe capitole de cheltuieli 

- propunerea trebuie să urmărească bugetul care a fost ataşat iniţial la lege şi trebuie să fie 
foarte bine justificată 

Concluzie 
Cornel Loghin va reface bugetul urmând liniile din propunerea de buget care a însoţit legea. 

Până la finalul şedinţei se va face o cerere semnată de preşedintele de şedinţă, cerere care să însoţească 
solicitarea de buget.  
 



 Se discută punctul 2 din Ordinea de zi, respectiv Codul etic şi deontologic al mediatorului. 
Arin Avramescu, în calitate de preşedinte de şedinţă dă citire propuneri de cod pregătită de 

Mihai Neagoe şi se discută codul propus.  
 Se propune ca în regulamente să includem o ADEZIUNE la codul etic şi deontologic. 

Se adoptă Codul Etic şi Deontologic al mediatorului cu unanimitate de voturi a celor prezenţi 
(7 voturi din 7 prezenţi). 
 

Se discută punctul 3 al Ordinii de zi, respectiv Normele de răspundere disciplinară ale 
mediatorului. 

Se dă citire propunerii de norme disciplinare pregătite de Mihai Neagoe, se  discută materialul 
propus articol cu articol şi se propun modificări.  

Se adoptă Normele de răspundere disciplinară cu unanimitate de voturi a celor prezenţi (7 
voturi din 7 prezenţi). 

 
Se discută punctul 4 al Ordinii de zi, respectiv Regulamentul de Organizare şi Funcţionare. 
Anca Ciucă supune discuţiei propunerea pregătită împreună cu Adi Gavrilă. Înainte de 

începerea discuţiilor pe articole, enumera aspectele sesizate de membri consiliului ca ar trebui incluse 
in ROF, propuneri făcute după distribuirea pe lista de discuţii a materialului prezentat. 

Au fost identificate ca fiind insuficient dezvoltate sau clarificate în proiectul de ROF aspecte 
legate de: taxa de autorizare şi re-autorizare, surse de venit ale Consiliului, autorizare şi înregistrare 
mediatori, standard de formare, avizare programe de formare, furnizori de formare, modificări sau 
completări ale legii, circuit financiar şi semnături de angajare a plăţilor, comisia de disciplină, 
reprezentare, asigurarea profesională a mediatorilor, reguli de desemnare a membrilor în comisiile de 
disciplină. 
  Se începe discutarea pe articole a Regulamentului de Organizare şi Funcţionare. 
 Datorită timpului înaintat, discuţiile au fost sistate la art.11 al materialului propus pentru 
Regulamentul de Organizare şi Funcţionare. 
 

S-a stabilit ca următoarea întâlnire să se desfăşoare la începutul lunii martie, de preferat cu o zi 
înaintea zilei în care va fi organizată masa rotundă cu experţii austriecii. 


